
Spørgsmål til Regeludvalget: 

En diskussion er opstået omkring følgende situation: 

En pindekugle skydes igennem bue 8. Efter passage af bue 8 rammes en frispiller, og derefter løber kuglen 
retur igennem bue 8 og standser i en position før bue 8. 

(Lidt utopisk måske, men kunne f.eks. være forårsaget en meget speciel beskaffenhed af banen; knolde, en 
lille bakke el.lign.)

 Hvad er kuglens status: 
1. Frispilleren er krokeret. 
2. Kuglen er stadig pindekugle (Da bue 8 ikke er passeret). 

Lidt argumenter: 
En kugles status opgøres først når kuglen ligger stille. 
Der må dog være en undtagelse, netop når en pindekugle passerer bue 8. Ifølge regeludvalgets afgørelse 
kan en pindekugle krokere en frispiller i samme slag, som bue 8 passeres i. 
Afgørelsen findes her: http://www.dgiribeamt.dk/krocket/dgi_land/homepage/spilleregler/afgoerelser/
files/ 2013_14/130307.pdf 

Hvis kuglen skal dømmes tilbage som pindekugle, så må det være en meget speciel regel-situation, hvor en 
tidligere opnået krokering bliver annulleret, fordi kuglen løber tilbage gennem buen.

Besvarelse:

Et enigt udvalg er kommet frem til at kuglen er krockeret og ikke længere er pindekugle.

Begrundelse: (jævnfør tidligere afgørelse)

Følgende § ligger til grund for afgørelsen:
§ 4 stk. 2: ”Retten til krockering er til stede i 1. slag efter passage af bue 3 – 14, når mindst én af kuglerne er
frispiller. Spillende kugle skal dog have passeret bue 3. Fortolkning: Ved passage af bue 3 kan der ikke 
opnås krockering af en frispiller i samme slag, som buen passeres i.”
Ordlyden omkring frispiller og bue 3 er det eneste sted i reglerne, hvor der ikke opnås krockering af en 
frispiller, hvorfor et enigt udvalg finder at frispilleren er krockeret jf. det gældende regelhefte.


